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Uddannelses- og Forskningsudvalget 

Folketinget 

Christiansborg 

1240 København K 

I brev af 24. april 2024 har udvalget efter ønske fra Katrine Robsøe (RV) stillet mig 

følgende spørgsmål: 

Alm. del spørgsmål 270 

 

Mener regeringen – i modsætning til erhvervslivet – at vi indtil nu har uddannet for 

mange akademikere, og bygger regeringens holdning i givet fald på fagligt solide, 

uafhængige analyser? 

Svar 

 

Regeringen mener ikke, at der bliver uddannet for mange akademikere. Der er – 

både nu og fremover – behov for, at der bliver uddannet mange højt kvalificerede 

akademikere i Danmark.  

 

Regeringen og et bredt flertal i Folketinget er imidlertid af den opfattelse, at der – 

bl.a. med udsigt til faldende ungdomsårgange på det videregående uddannelses-

område – er behov for en bedre balance i uddannelsessystemet.  

 

Derfor har regeringen sammen med partierne i universitetsforligskredsen valgt, at 

der fremover skal optages lidt færre på de akademiske bacheloruddannelser med 

henblik på at understøtte, at flere i fremtiden søger mod blandt andet de velfærds-

rettede professionsbacheloruddannelser, herunder uddannelserne til pædagog, 

sygeplejerske og lærer.   

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Christina Egelund 

21. maj 2024 
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